

四川医学

SICHUAN YIXUE

月刊 1980年5月创刊 第32卷 第5期 2011年5月15日出版

主管单位

四川省卫生厅

主办单位

四川省医学会

主编

卓凯星

编辑部副主任

常务编委

邓晓明

责任编辑

李明富 王刚

陈明清

编辑出版者

《四川医学》编辑部

成都市上汪家拐街39号

邮编 610041

电话 (028)86133009

E-mail scyxbjb@163.com

发行者

总发行 成都市邮政局

订购 全国各地邮局

邮发代号 62-103

定价 每期6.00元

全年72.00元

发行范围 公开

国外总发行

中国国际图书贸易总公司

(北京399信箱 100044)

代号 BM6225

印刷单位

四川新华彩色印务有限公司

广告经营许可证

5101034000063

ISSN 1004-0501

CN 51-1144/R

本刊刊出文章不代表本刊编委会和编辑部观点

目次

基金论文

- LXR α 激活剂 T0901317 对急性肺损伤大鼠肺组织 MPO、TNF- α 表达的影响 徐静,李运成,何春琳等(621)
- 基于 ARIMA-GRNN 组合模型的中国交通伤死亡预测模型的方法学研究及公共政策分析 余阳艳,杨浩,江华等(624)
- 汶川地震后低年级小学生心理状况及连续1年心理干预分析 谭友果,甘枝勤,刘成文等(627)
- 阿坝州壤塘县大骨节病区与四川成都地区儿童手部 X 线对比分析 马俊,沈彬,周宗科等(630)
- 抗结核药物引起药物性肝损害的临床特点分析 安慧茹,吴雪琼,王仲元等(633)
- 慢性阻塞性肺疾病急性加重期合并高血糖患者强化血糖控制的护理 任辉,徐利蓉,彭佳(637)

基础与实验研究

- 肺静脉脂肪垫酒精消融治疗犬心房颤动的实验研究 李珂,安闽生,雷森等(640)
- 术前新辅助化疗对大肠癌组织 Smad4 表达的影响及其与细胞增殖凋亡的关系 黎秋曦,李毅(643)
- Egf761 对哮喘大鼠 mmp-9 表达的影响和气道炎症的干预作用 王家珍,吴天清,林荣(647)
- 聚乳酸捆绑带与钢丝固定对骨折端血液循环重建影响的对比研究 李开南,陈太勇,兰海(649)

临床研究与经验

- 白细胞介素-10 对风湿性心脏病患者外周血单个核细胞 NF- κ B/p65 表达的影响 余琴,李新,郑舒展(653)
- 牛蒡子粉治疗糖尿病肾病的临床研究 张磊,李蓬秋,张学军等(656)
- 分离性垂直斜视的临床表现及手术治疗 郎丽娟,杨国渊,刘院黔(658)
- 拉米夫定治疗 102 例慢性重度乙型肝炎近期疗效观察 胡章勇,杨军,黄赛等(661)
- 慢性肾脏疾病心血管事件临床分析及危险因素研究 安宏元,陈杰翔(663)
- 鼻唇沟任意皮瓣修复鼻部皮肤肿瘤的临床探讨 张丽霞,王倩,陈金等(665)
- 腹腔镜输尿管切开取石术治疗输尿管上段结石 葛成国,江军,王洛夫等(667)
- 两种全麻方式用于小儿腭裂整复术的比较 叶念,徐莉(669)
- 90 例鼻后滴漏综合征诊治分析 赵荣,刘栖如(672)
- 癌性恶病质与细胞因子相关性的临床研究 何文杰,任宏轩,王羽丰(674)
- 全静脉营养在早产儿营养支持中的临床应用观察 李琴(677)
- 全喉切除术后咽瘘相关因素分析 高琳,黎万荣,付文广(679)
- 肝素治疗伴有血浆纤维蛋白原异常的紫癜性肾炎临床观察 何维佳(682)
- 血浆晶体渗透压对急性心肌梗死患者预后影响的研究 李健球,赖剑波,章敏之等(684)
- 中西医结合治疗血精症 46 例 尹华军,何雄飞,刘业彪等(687)
- 糖皮质激素依赖性皮炎 60 例临床治疗分析 李志清,何林(689)
- 血液透析患者股静脉留置导管相关性菌血症菌群分布及药敏分析 杨颖嘉,马艳(691)
- 重度子痫前期终止妊娠时机及方式的探讨 雷娜(693)

【期刊基本参数】 CN5 1-1 144/R * 1980 * m * A4 * 172 * zh * P * ¥6.00 * * 75 * 2011-5

35 例噬血细胞综合征临床特征与预后因素分析	李 蕊,周 敏,徐 鸣等(695)
中空加压螺钉内固定治疗齿状突骨折	赵晨阳,兰玉平,钟凤林等(698)
Cortisolomol 与 Vitapex 糊剂充填根管的疗效比较	宋 旭(700)
腹部手术留置尿管时间的选择	杨 健,刘世呈,吴 森(702)
腹膜后腹腔镜手术在泌尿外科中的应用	吴彩文,何 伟,祝春雷等(704)
依达拉奉对急性颅脑损伤患者的脑保护作用	李 庆,陈长贵,石旭东(706)
有腹部手术史的腹腔镜胆囊切除术 25 例临床分析	罗桂林,董 静,肖春明(708)
输尿管镜碎石术常见并发症分析(附 286 例)	袁仁斌,卓 晖,李 强(710)
新生儿低血糖症 50 例临床分析	陆 蓓,杨 蕾,朱 慧等(712)
55 例心功能不全患者心率变异性分析的临床价值	席海林(715)
鼻内镜下保留鼻中隔粘膜瓣的鼻中隔结节切除	麻 宁,陈付华,郭 欣(717)
帕罗西汀联合奎硫平治疗躯体形式障碍的疗效观察	谭 伟,饶世雄(719)
低位直肠癌保肛手术治疗分析(附 96 例报告)	李冈栉,罗文君(721)
非药物三联疗法治疗顽固性面瘫的临床探讨	刘尧均,周 捷,陈 竹(723)
锁定加压钢板治疗胫骨平台骨折 36 例疗效分析	张旭强(725)
改良 V-Y 肛管成形术治疗慢性肛裂临床观察	刘君德,陈晓渝,严冬菊(727)
小剂量氨茶碱联合丙酸倍氯米松在咳嗽变异性哮喘中的效果观察	蒋在强(729)
服紧急避孕药后输卵管妊娠 7 例临床分析	辜定纤,李 雪(731)
血管紧张素 II 受体拮抗剂联用利尿剂的临床观察	樊 华,刘正蓉,林 琦等(732)
心理治疗对患者心率变异性的改善作用研究	李 洪(735)
经腹腔镜手术治疗先天性肾盂输尿管连接部狭窄(附 16 例报告)	段志强,许亚宏,赵启华等(737)
安博诺对比厄贝沙坦治疗 64 例老年单纯收缩期高血压疗效观察	曾洪燕,晏明君,许锋成等(738)
1,6 二磷酸果糖治疗病毒性心肌炎临床观察	张玉清(740)
软通道微创引流高血压脑出血的临床研究	李 霞(742)
α -细辛脑治疗儿童支气管肺炎 68 例临床观察	胡大伟(744)
生血宁治疗儿童缺铁性贫血临床疗效观察	唐利民,邓孝智(745)
胸腔镜加小切口肺癌根治术的探讨	万志渝,殷君太,何东权等(747)
孕产期健康教育对产妇产前分娩方式及产程的影响	李 雪,罗 磊,辜定纤(748)
复方利多卡因乳膏和丁卡因胶浆用于全麻男性患者留置尿管的观察	袁 梅,莫利群,饶 红(750)
急性心肌梗死早期心电图呈不同缺血分级的溶栓疗效探讨	刘东华,刘应才,印建荣等(752)
小剂量布比卡因应用于腰硬联合麻醉下剖宫产手术	杨建春(754)
检验医学	
结核杆菌的细菌学、分子生物学和免疫学检测方法评价	邹自英,朱 冰,汤雪晴等(756)
宜宾市公安干警、消防官兵血糖、血脂监测结果分析	代 琼,于 晓,李光富等(758)
德阳地区 1572 例儿童手指血微量元素结果分析	鄂建飞,曹莉娟,李 敬(760)
影像医学	
腰椎间盘退变中终板骨关节炎的低场 MRI 诊断	郝淑彬(763)
经阴道彩色多普勒超声诊断子宫瘢痕部位妊娠的价值	张红薇(765)
多层螺旋 CT 肺血管成像诊断肺栓塞的临床价值	孙宗琼,贺 锋,岳建国等(767)
调查分析	
2006~2009 年成都地区医院心血管系统药物利用分析	吴逢波,杨 林,唐 尧(770)
2008~2009 年医务人员职业暴露前瞻性调查及防护措施的探讨	魏道琼,陈先云,周忠华(773)
综合医院 2005~2010 年法定传染病疫情分析	唐 勤(775)
医学进展	
低位直肠癌的治疗进展	徐永强,邓 兵,罗由平(777)
角膜内皮移植方法的研究进展	黄 懿,宋玉伟(780)
短篇报道与个案	
单侧肾上腺嗜铬细胞瘤合并肾上腺皮质腺瘤 1 例	郑靖洁,李建薇,田浩明(783)
急性酒精中毒致急性肾衰竭 1 例	邓时素,欧三桃(785)
临床护理	
低温钠曲线模式对预防血液透析低血压的影响及护理	张学军,陈兴娅(786)
人工髋关节置换术后脱位的风险因素及护理干预	唐相君,罗 娟(788)
高龄老年性肺炎的护理体会	宋晓燕,杨 静,王 波(790)

MAIN CONTENTS

- Influence of liver X receptor- α activator T0901317 on expression of MPO and TNF- α in rat lung with acute lung injury. XU Jing, LI Yun-cheng, HE Chun-lin, et al. (621)
- A methodological study on chinese road traffic fatalities prediction based on ARIMA-GRNN model and a public policy analysis. YU Yang-yan, YANG Hao, JIANG Hua, et al. (624)
- Comparative analysis the roentgenography of children's hands in Rangtang County, Aba and Chengdu, Sichuan Province. MA Jun, SHEN Bin, ZHOU Zong-ke, et al. (630)
- The clinical characteristic of antituberculosis drug-induced liver injury and its relationship with gene polymorphism of drug metabolizing enzymes. AN Hui-ru, WU Xue-qiong, WANG Zhong-yuan, et al. (633)
- Care of intensive glucose control on the acute exacerbation of chronic obstructive pulmonary disease with hyperglycemia. REN Hui, XU Li-rong, PENG Jia (637)
- Study of alcohol ablation of pulmonary vein fat pad for treatment of canine atrial fibrillation. LI Ke, AN Min-sheng, LEI Sen, et al. (640)
- The effect of preoperative neoadjuvant chemotherapy on the expression of Smad4 in colorectal carcinoma and its correlation with cell apoptosis and proliferation. LI Qiu-xi, LI Yi (643)
- The role of Egb761 on the expression of matrix metalloproteinase-9 in asthmatic rats models and the intervention of airway inflammation. WANG Jia-zhen, WU Tian-qing, LIN Rong (647)
- Effect of the self-locking cerclage band made of poly-DL-lactic acid fixation on reconstruction of blood circulation at the fracture. LI Kai-nan, CHEN Tai-yong, LAN Hai (649)
- Effects of Interleukin-10 on expression of nuclear factor kB/p65 on peripheral blood mononuclear cell in rheumatic heart disease patients. YU Qin, LI Xin, ZHENG Shu-zhan (653)
- Clinical observation on treatment of diabetic nephropathy with fructus arctii powders. ZHANG Lei, LI Peng-qiu, ZHANG Xue-jun, et al. (656)
- The clinical manifestation and surgery of dissociated vertical deviation. LANG Li-juan, YANG Guo-yuan, LIU Long-qian (658)
- Short-term efficacy of lamivudine for 102 patients with chronic severe-degree hepatitis B. HU Zhang-yong, YANG Jun, HUANG Sai, et al. (661)
- The Study for cardiovascular events in chronic kidney disease and risk factors. AN Hong-yuan, CHEN Jie-xiang (663)
- Clinical study of nasolabial random flap to reconstruct for tumor on nasal ala and nasal tip. ZHANG Li-xia, WANG Qian, CHEN Jin, et al. (665)
- The role of laparoscopic ureterolithotomy in the management of upper ureteral stones. GE Cheng-guo, JIANG Jun, WANG Luo-fu, et al. (667)
- A comparison of two general anesthesia techniques in children undergoing cleft palate repair. YE Lian, XU Li (669)
- The diagnosis and treatment of 90 cases of postnasal drip leakage syndrome. ZHAO Rong, LIU Xi-ru (672)
- Relationship of cytokine level with cancer cachexia and its clinical research. HE Wen-jie, REN Hong-xuan, WANG Yu-feng (674)
- The clinic application of full vein nourishment in the premature infants. LI Qin (677)
- Study of pharyngo-cutaneous fistula after total laryngectomy. GAO Lin, LI Wan-rong, FU Wen-guang (679)
- A clinical observation of the use of heparin in Henoch-Schonlein purpura nephritis (HSPN) patients with fibrinogen abnormality. HE Wei-jia (682)
- The clinical trial of the impact of plasma crystalloid osmotic pressure on the prognosis of acute myocardial infarction. LI Jian-qiu, LAI Jian-bo, ZHANG Min-zhi, et al. (684)
- Cooperation of Chinese and Western medicine treatment hematospermia 46 examples. YIN Hua-jun, HE Xiong-fei, LIU Ye-biao, et al. (687)
- A clinical analysis for treatment of hormone dependent dermatitis with 60 cases patients. LI Zhi-qing, HE Lin (689)
- Central-vein indwelling catheter bacteria mia common bacteria distribution and drug resistance to antibiotics with blood dialysis patients. YANG Ying-jia, MA Yan (691)
- Time and method of pregnancy termination in severe pre-eclampsia. LEI Na (693)
- Clinical characteristics of 35 children with hemophagocytic syndrome and prognosis analysis. LI Hui, ZHOU Min, XU Ming, et al. (695)
- The treatment of odontoid fracture with hollow compression screw fixation. ZHAO Chen-yang, LAN Yu-ping, ZHONG Feng-lin, et al. (698)
- The comparison of the effects of cortisomol sealer and vitapex sealer in root canal therapy. SONG Xu (700)
- Time chosen for catheterization on abdominal operation patients. YANG Jian, LIU Shi-cheng, WU Miao (702)
- Applications of retroperitoneal laparoscopic surgery in urology. WU Cai-wen, HE Wei, ZHU Chun-lei, et al. (704)
- Cerebral protection of edaravone on acute brain injury. LI Qing, CHEN Chang-gui, SHI Xu-dong (706)
- Clinical analysis of laparoscopic cholecystectomy on 25 patients with history of abdominal operation. LUO Gui-lin, DONG Jing, XIAO Chun-ming (708)
- Analysis of common complications of ureteroscopy lithotripsy (286 cases). YUAN Ren-bin, ZHUO Hui, LI Qiang (710)
- Clinical treatment and analysis of 50 neonates with hypoglycemia. LU Bei, YANG Lei, ZHU Hui, et al. (712)
- 55 cases of heart dysfunction heart rate variability in the clinical value. XI Hai-lin (715)
- Endoscopic node resection on nasal septum with reserved mucosal flap of the nasal septum. MA Ning, CHEN Fu-hua, GUO Xin (717)
- Comparison study of paroxetine and paroxetine combined with quetiapine in treatment of somatoform disorders. TAN Wei, RAO Shi-xiong (719)
- Clinical analysis of anus preservation operation on low position rectal cancer (a report of 96 cases). LI Gang-zhi, LUO Wen-jun (721)
- Non-drug triple therapy for treatment of refractory facial paralysis clinical study. LIU Yao-jun, ZHOU Jie, CHEN Zhu (723)
- Effect of locking compression plate for the treatment of tibial plateau fracture (report of 36 cases). ZHANG Xu-qiang (725)
- Clinical effect of modified V-Y anal plasty on chronic anal fissure. LIU Jun-de, CHEN Xiao-yu, YAN Dong-ju (727)
- Study on the effect of low-dose aminophylline combined with beclomethasone in the treatment of cough variant asthma. JIANG Zai-qiang (729)
- Clinical observation of angiotensin II receptor blocker combined with diuretics in antihypertension. FAN Hua, LIU Zheng-rong, LIN Qi, et al. (732)
- Study on improving effect of patients, heart rate variability with psychological therapy. LI Hong (735)
- The observed curative effect of chaanbonuo compared with irbesartan with 64 patients of isolated systolic hypertension. ZENG Hong-yan, YAN Ming-jun, XU Feng-cheng, et al. (738)
- 1, 6 two phosphate fructose treatment viral myocarditis clinical observation. ZHANG Yu-qing (740)
- The clinical study on the treatment of hypertensive intracerebral hemorrhage by minimally invasive surgery. LI Xia (742)
- Observe the clinical effect of Shengxueing (SXN) in treating children's iron-deficiency-anemia (IDA). TANG Li-min, DENG Xiao-zhi (745)
- Evaluation of bacteriology, molecular biology and immunology detect methods of tuberculosis. ZOU Zi-ying, ZHU Bing, TANG Xue-qing, et al. (756)
- An investigation and analysis of the blood-glucose and blood-fat of the Yibin policemen and fire-fighters. DAI Qiong, YU Xiao, LI Guang-fu, et al. (758)
- Low-field MRI diagnosis of end-plate osteochondritis in lumbar disc degeneration. HAO Shu-bin (763)
- Analysis of cardiovascular drug use in 17 hospitals of Chengdu area between 2006 and 2009. WU Feng-bo, YANG Lin, TANG Yao (770)
- Prospective study of occupational exposure and protective methods in medical staff in the year 2008 ~ 2009. WEI Dao-qiong, CHEN Xian-yun, ZHOU Zhong-hua (773)
- Analysis on epidemic situation of notifiable infectious diseases in a comprehensive hospital from 2005 to 2010. TANG Qin (775)
- The influence and nursing of the low temperature sodium curve mode for preventing hemodialysis hypotension. ZHANG Xue-jun, CHEN Xing-ya (786)
- After hip arthroplasty dislocation of the risk factors and nursing intervention. TANG Xiang-jun, LUO Juan (788)

Responsible Institution: Sichuan Provincial Health Bureau

Sponsor: Sichuan Medical Association

Chief Editor: ZHUO Kai-xing

Managing Director: DENG Xiao-ming

ISSN 1004-0501

CN 51-1144/R

Edited and Published by: Editorial Board of Sichuan Medical Journal (No. 39 Shangwangjiaguaijie, Chengdu 610041, China)

Overseas Distributor: China International Book Trading Corporation (P. O. Box 399, Beijing, China) Code No. BM6225

Printed by: Sichuan Xinhua Printing House